

TRAINING AND EDUCATION COMMITTEE 培訓及教育委員會



Major Aims and Functions of the Training and Education Committee in Asian Pacific Region

1. To implement educational and training policies formulated by the Institute's headquarters in UK.
2. To assist the Institute in validating/re-validating housing/property management courses.
3. To liaise and work with the universities and other academic/vocational institutions in the provision of housing/property management courses.
4. To arrange/assist educational and training activities with other committees and institutions as and where required.

委員會的主要目標及功能

1. 執行由英國總會所制訂的教育及培訓政策。

Chairperson 主席

Mr CHIU Pak-lung - 趙伯龍先生

Members 委員

Mr CHOW Chiu-hung, Victor
周超雄先生

Mr FUNG Ping-yan
馮炳欣先生

Mr HUI, Edwin
許仲誠先生

Mr LAU Ping-wah, Steve
劉炳華先生

Mr MAK Siu-hung
麥兆鴻先生

Mr POON Kam-sing
潘金城先生

Ms SIU Wai-kwan, Amy
蕭惠君小姐

Mr SO Chun-wa, Stanley
蘇真華先生

Mrs SO TAM Kit-ying, Susanna
蘇譚潔瑩女士

Mr TSANG Chak-wah
曾澤華先生

Dr YIP Ngai-ming
葉毅明博士

2. 協助總會評核及重核房屋/物業管理課程。
3. 與大學及其他教育/職訓機構聯絡，協力提供房屋/物業管理課程。
4. 於須要時與分會其他委員會及其他機構安排/協助安排教育及培訓課程。

Achievements During the Year

1. Representing in the Academic Committees of the following courses : -
 - Professional Diploma/Certificate in Housing Management, University of Hong Kong (HKU)
 - Bachelor of Arts (Hons) Housing Studies, The City University of Hong Kong (City U)
 - Diploma in Property Management, School of Continuing and Professional Education, (SCOPE), City U
2. Representing/ participating in the selection on admission of students to the following courses : -
 - Professional Diploma in Housing Management, HKU
 - Diploma in Property Management, SCOPE, CityU
3. Briefing of Practical Experience Requirements (PER) to students of the following courses and vetting of PER Booklets : -
 - Master in Housing Management (Professional Stream),HKU
 - Professional Diploma/Certificate in Housing Management, HKU
 - Bachelor of Arts (Hons) Housing Studies, CityU
 - Diploma in Property Management, SCOPE, CityU
4. Liaising/meeting with academic and other institutions on validation/re-validation of courses.
 - Assisted CIH (HQ) in validating The Master of Arts in Housing Studies Course, CityU
 - Assisted CIH (HQ) in validating The Bachelor in Housing Management Studies Course, Wuhan University, China
 - Liaising with the Housing Bureau/Property Management Business Association in Macau with a view to assisting the property management industry in Macau in training qualified property management personnel
5. "Direct Final Interview" Assessment Board
 - Assisted CIH (HQ) in conducting an assessment for Corporate Membership through the "Direct Final Interview" of a qualified applicant
6. Other Training and Education Services
 - Assisted IVE (Tsing Yi) in validating a Higher Diploma in Urban Renewal & Building Maintenance Course, IVE (Tsing Yi)
 - The Training Officer was appointed to serve as an External Member to the Construction Discipline Board (IVE Tsing Yi Nexus)

年內完成的工作

1. 出席下述課程的學務會議：

- 香港大學房屋管理專業文憑/證書
- 香港城市大學房屋學(榮譽)學士
- 香港城市大學物業管理文憑

2. 出席/參與下述課程的新生入學申請篩選：

- 香港大學房屋管理專業文憑/證書
- 香港城市大學物業管理文憑

3. 向下述課程的學生簡報“實習經驗需要”及核對手冊：

- 香港大學房屋管理碩士(專業課程)
- 香港城市大學房屋學(榮譽)學士
- 香港大學房屋管理專業文憑/證書
- 香港城市大學物業管理文憑

4. 與教育及其他機構聯絡及會面，處理課程評核及重核事宜。

- 協助英國總會評核香港城市大學舉辦的房屋學碩士課程
- 協助英國總會評核中國武漢大學舉辦的房屋管理學學士課程
- 協助專業進修學院青衣分校評核該校舉辦的市區重建及樓宇保養的高級文憑課程
- 聯絡澳門房屋局及物業管理商會，以協助當地物業管理行業培訓合資格的物業管理人員

5. 「直接最後面試」評核會

- 協助英國總會評核一名欲透過「直接最後面試」途徑取得會員資格的申請者

6. 其他培訓及教育服務

- 培訓主任被專業進修學院青衣網校建築學科委員會委任為「校外委員」

